
Kineski 'Program stoljeća' je pokrenut; 

kakva je naša odgovornost sada? 

 
Pred početkom međunarodnog foruma Jedan pojas, jedan put. Foto: kremlin.ru 

Tematski govor kineskog predsjednika Xi Jinpinga na Međunarodnom forumu Pojas i 
put u Beijingu u nedjelju, istaknuo je koji se sljedeći koraci moraju poduzeti da bi se 
osigurala najveća moguća korist za više od 100 nacija iz kako je on nazvao „projekta 
stoljeća“—Inicijative Pojasa i Puta (BRI – Belt and Road Initiative).   

Privlačnost ovog velikog projekta velikih infrastrukturnih projekata nastala je kroz 
četiri godina, rekao je XI, citirajući poslovicu: „Breskve i kruške ne govore, no toliko 
su privlačne da se ispod drveća pojavi put.“ No iz više od $950 milijardi ulaganja 
posvećenih dugoročno u 900 projekata—u velikoj većini od razvojnih banaka Kine i 
novih sredstava koji su dodali $115 milijardi novih obveza samo tijekom ovog 
Foruma—Xi je naglasio napornu zadaću usklađivanja planova projekata, planiranja 
ekonomskog razvoja i industrijske mobilizacije sudjelujućih zemalja. Kao i zajedničko 
financiranje putem nacionalnih kredita. 

Žurno pitanje je što druge glavne nacije, naročito SAD, mogu i moraju pridonijeti BRI-
u da bi joj se doista pridružile—uz 1 milijardu ljudi u siromaštvu, opasnost od  gladi i 
masovnih umiranja u dijelovima Afrike i Srednjeg Istoka, širenje kulture očaja na 
područjima uništene industrijalizacije u SADu i Europi. 

Lyndon LaRouche, ekonomist Američkog sustava, utemeljitelj EIRa, čija žena Helga 
je imala istaknutu ulogu u izvješćima kineskih medija na Forumu, naglasio je da je 
sada pravo vrijeme kad njegov pokret u SADu kao i sve njegove pristalice moraju 
djelovati, da uvedu Trumpovu administraciju još dalje od prvih koraka suradnje s 
Kinom. 



LaRouche je istaknuo svemirska istraživanja i svu njihovu znanstvenu i tehnološku 
dobrobit: to je vodeći doprinos koji SAD mogu i moraju učiniti za ovu inicijativu, 
surađujući s drugim svemirskim programima koji su jednom oponašali, a sad 
nadmašili američke programe, u svrhu ostvarenja općeg skoka u ljudskom napretku. 

Mora se ostvariti i „Put svile u svemiru“, koji će nadzirati i biti pokretač napredovanja 
infrastrukturnih koridora na Zemlji. Predsjednik Donald Trump je upravo unijeo u 
svijest očekivanja stvarnog oživljavanja sposobnosti NASAe iz programa „Apolon 
(Apollo)“, i optimizam američkog naroda koji su jednom mogli hodati Mjesecom. 

Zaboravite „popularno mnijenje“ o onom što je moguće, rekao je LaRouche. Iznad 
svega, pokrenite Ameriku sad na djelovanje na ovoj osnovi: Koje je značenje života 
ljudskog stvorenja, 50 godina u budućnosti? Ustvari Lyndon i Helga LaRouche, 
predlažući plan „Euroazijskog kopnenog mosta“ i međunarodnih razvojnih banki, 
ustvari su predvidjeli značenje ovog vikendskog trenutka u Beijingu, i posijali sjeme 
momenta Inicijative Pojas i put. 

Hitnost se mogla  čuti u govoru Xia:  

„Moramo produbiti industrijsku suradnju da bi planovi ekonomskog razvoja 
različitih zemalja dopunjavali i ojačavali svaku stranu. Težište treba staviti 
na pokretanje glavnih projekata. Moramo ojačati međunarodnu suradnju 
glede mogućnosti proizvodnje i konstrukcije strojeva, i iskoristiti nove 
razvojne prilike koje predstavlja nova industrijska revolucija koja daje 
podstrek novom poduzetništvu i održava dinamičan rast.“ 

„Financije su krvotok moderne ekonomije. Samo kad krv glatko kola čovjek 
može rasti. Moramo uspostaviti stabilno i održivo jamstvo sustava koje drži 
rizik pod kontrolom, stvara nove načine ulaganja i financiranja, 
potkrjepljuje veću suradnju vlade i privatnog kapitala i gradi raznovrstan 
financijski sustav i višeslojno tržište kapitala. Moramo također razviti 
uključivo financiranje i unaprijediti financijske usluge.“ 

„Povezanost infrastruktura temelj je razvoja u suradnji. Moramo promicati 
kopnenu, pomorsku, zračnu i kibernetičku povezanost, usmjeriti svoje 
napore na ključne prolaze, gradove i projekte i povezati mreže autocesta, 
željeznica i morskih luka, Cilj izgradnje šest velikih ekonomskih koridora 
naznačen je u Inicijativi Pojas i put, i moramo nastojati postići ga.“ 

Češki predsjednik Miloš Zeman uvažio je ovaj izazov na Forumu BRI-ja: 

 „U cjelokupnoj povijesti, osim Marshallovog plana, nije praktički postojao 

dugoročni projekt, koji zahtjeva golemu odvažnost. Dopustite da izrazim 

svoju zahvalnost Narodnoj Republici Kini za tu odvažnost a naročito, 

dopustite mi izraz poštovanja predsjedniku Kine zbog njegove hrabrosti, 

koja je tako rijetka." 

Helga Zepp-LaRouche, u svom intervjuu s kineskom novinskom agencijom  Xinhua, 
predvidjela je da će druge zemlje moći 

 „ponoviti kinesko ekonomsko čudo zadnjih 20 godina. To će voditi k 
znanstvenim i tehnološkim prodorima, uz međunarodnu suradnju u 

https://youtu.be/izR0EOgrKU0?t=24m41s
http://news.xinhuanet.com/english/2017-05/14/c_136282780.htm


tehnologiji nuklearne fuzije, dajući nam sigurnost u snabdijevanju 
energijom i sirovinama“ 

„Sigurna sam da će [inicijativa] nastaviti rasti i postati istinski svjetski 
kopneni most, preinačujući staru izreku: nijedna zemlja neće izostati." 

Osigurajmo da SAD preuzme ulogu u tom nastojanju i spasi svoju vlastitu budućnost. 

14. svibanj 2017. 


